
Aloitteet vuodelta 2018 (päivitetty vuonna 2019 tehdyillä toimenpiteillä) 

 

1. 14.2.2018 Mika Antikka  

Aloite lautakunnan ja myöhemmin koko Oulaisten toimielimien sähköisen kokouspöytäkirjojen 

tarkastamisen käyttöönotosta. 

Sivistys- ja hyvinvointilautakunta päätti  21.3.2018, että sivistys- ja hyvinvointilautakunta ottaa sähköisen 
kokouspöytäkirjan tarkastamisen käyttöön samalla kertaa muiden hallintokuntien kanssa. Aloite on siirretty 
kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 

 
Kaupunginhallitus päätti 2.5.2018, että selvitetään sähköisen kokouspöytäkirjojen tarkastamisen 

kustannukset sekä mitä sen mahdollinen käyttöönotto edellyttää. 

Asian selvitystyö jatkuu. 

 

2. 23.3.2018 Reijo Huhtala 

Kuntalaisaloite VR:n kiskobussiliikenteen aloittamiseksi Oulu-Ylivieska –välille. 

 

Kaupunginhallitus päätti 3.4.2018 pyytää aloitteesta lausunnon Raahen ja Ylivieskan kaupungeilta. 

Kaupunginhallitus jätti 11.6.2018 asian pöydälle ja aloite lähetettiin VR:lle lausuntoa varten.  

Kaupunginhallitus totesi 13.8.2018, että VR:n lausuntoon viitaten kiskobussiliikenteen aloittamiselle ei 

nykytilanteessa ole edellytyksiä. 

 

3. 28.3.2018 Keskustan valtuustoryhmä 

Valtuustoaloite yksityisteiden auraamiseksi vanhusväestölle sekä liikuntarajoitteisille. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 17.4.2018 lähettää aloitteen tekniselle lautakunnan ja elinvoimalautakunnalle 

(tieasiat) lausunnolle. 

Elinvoimalautakunta käsitteli aloitteen 23.8.2018 ja esitti, että aloite hylätään. Perusteluna on, että 
aloitteen taustatiedot puuttuvat, eikä aloitteessa ole täsmennetty esim. vanhusväestön ikärajaa tai 
liikuntarajoitteisen kriteeriä.  Tekninen lautakunta käsitteli aloitteen 16.10.2018 ja  yhtyi 
elinvoimalautakunnan antamaan lausuntoon. 

 
Kaupunginhallitus päätti 28.1.2019 yhtyä elinvoimalautakunnan ja teknisen lautakunnan käsitykseen 
asiassa. Kaupungin vuoden 2019 talousarvioon ei ole varattu määrärahoja aloitteessa esitettyjen 
toimenpiteiden kustannuksiin.  
  



4. 28.3.2018 Veli Tirilä ja Raimo Räisänen  

Valtuustoaloite Oulaisten kaupungin valtuustosalin audiovisuaalisen tekniikan ja kaluston uusimiseksi 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 17.4.2018, että aloite käsitellään vuoden 2019 talousarvion valmistelun 

yhteydessä. 

Kaupunginvaltuusto päätti 12.12.2018, että investointi on investointisuunnitelmassa 2019-2023 vuodelle 

2021. 

 

5. 28.3.2018 Jorma Perälä 

 

Valtuustoaloite talviaurauksen yhteydessä tiehöylän aiheuttaman palteen poistamiseksi pihaan johtavista 

taloliittymistä taajama-alueella. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 17.4.2018 lähettää aloitteen tekniselle lautakunnalle lausunnolle.  

 

Tekninen lautakunta käsitteli aloitteen 16.10.2018 ja totesi, että Oulaisissa noudatetaan Lakia kadun ja 

eräiden yleisten alueiden kunnossa- ja puhtaanapidosta vastaavasti kuin muissa kaupungeissa. Aloitteessa 

on pohjana kansalaisten tasapuolinen ja syrjimätön kohtelu. Nykyistä käytäntöä ei ole syytä muuttaa 

myöskään talouden kannalta. 

Kaupunginhallitus päätti 28.1.2019 hyväksyä teknisen lautakunnan lausunnon ja totesi, että nykyiseen 

käytäntöön ei ole syytä tehdä muutoksia. 

 

6. 11.4.2018 Reijo Huhtala 

Uudistettu kuntalaisaloite liikenneturvallisuuden parantamiseksi Oksantie/Soihtulankadun risteys-

Kangaskatu (13.9.2017). 

Kaupunginhallitus päätti 2.5.2018 lähettää aloitteen tekniselle lautakunnalle valmisteltavaksi.  

Tekninen toimi on hoitanut aloitteen virkamiestyönä. 

 

7. 23.10.2018 Saija Lund (aloitteen tekijä) 

 

Kuntalaisaloite koskien muovinkeräyspisteen saamista Oulaisiin. 

Kaupunginhallitus merkitsi 6.11.2018 kuntalaisaloitteen tiedoksi ja totesi, että se ei aiheuta toimenpiteitä, 

koska asia on jo vireillä. Muovinkeräysastiat on Halpa-Hallin pihassa. 

  



8. 23.10.2018 Reijo Huhtala 

 

Kuntalaisaloite Lapintien peruskorjaamiseksi.  

 

Kaupunginhallitus päätti 6.11.2018 lähettää aloitteen tekniselle lautakunnalle/tekniseen toimistoon 

valmisteltavaksi. Todettiin, että Lapintien peruskorjaus ei sisälly teknisen lautakunnan vuoden 2019 

talousarvioesitykseen.  

 

Kaupunginvaltuusto päätti 12.12.2018, että investointi ei sisälly vuosien 2019-2023 

investointisuunnitelmaan. 

 

Teknisen toimen mukaan tien montut olivat lämpöyhtiön aiheuttamia ja Elenia on ne korjannut kesän 2019 

aikana. Asiaa ei käsitelty talousarvion 2020 yhteydessä. 

 

 

9. 15.11.2018 MLL Oulaisten yhdistys ry:n hallitus  

Valtuustoaloite lasten leikkipaikoista. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 26.11.2018 lähettää aloitteen tekniseen toimeen ja tekniselle lautakunnalle 

toimenpiteitä varten. Kaupunginhallitus totesi aloitteen osalta, että se on luonteeltaan kuntalaisaloite. 

Valtuustoaloite on valtuutetun/valtuutettujen valtuuston kokouksessa omissa nimissä jätetty aloite. 

Tekninen lautakunta ei ole varsinaisesti muuten käsitellyt aloitetta kuin talousarvion 2019 yhteydessä.  

Kaupunginvaltuusto päätti 12.12.2018, että isompi leikkipuisto/peruskorjaus on investointisuunnitelmassa 

2019-2023 vuodelle 2020. 

 

10.  12.12.2018 Reino Manninen 

Valtuustoaloite tarpeettoman ja häiritsevän ajoneuvoliikenteen lopettamiseksi keskustan alueella. 

Kaupunginvaltuusto kävi aloitteesta lähetekeskustelun ja lähetti sen kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

Kaupunginhallitus päätti 14.1.2019 lähettää valtuustoaloitteen teknisen toimen ja teknisen lautakunnan 

valmisteluun.  Kaupunginhallitus päättää lähettää jo tässä vaiheessa aloitteen tiedoksi myös 

poliisiviranomaisille, koska aloitteeseen sisältyy toive viranomaisvalvonnan ja -resurssin lisäämiselle 

Oulaisissa ja lähikunnissa. Lisäksi päätettiin, että Oulun poliisin edustajat kutsutaan neuvotteluun 

ratkaisujen hakemiseksi asiaan. Edelleen kaupunginhallitus päätti lähettää aloitteen nuorisovaltuustolle 

nuorten kuulemistilaisuuden järjestämiseksi ja esitysten tekemiseksi. 

Vuoden 2019 aikana on kaupungin ja poliisin edustajien kesken asiasta käyty neuvotteluja. Kaupunkilaisille 

on tehty turvallisuuskysely, poliisi on lisännyt valvontaa  ja vartijapalvelua on ostettu yön ajaksi 

koulukeskuksen alueelle. 

 


